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Protokół z XXXV Sesji Rady Gminy Zaklików, z dnia 22. 03. 2013 r. 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady Gminy, Ewa Czajka przywitała zebranych  stwierdziła, że w sesji bierze 

udział 13 radnych, nieobecni  radni, to: M. Mach, D. Garbacz,  następnie  przedstawiła 

porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 
5. Informacja z działalności Świetlicy Środowiskowo Profilaktycznej. 
6. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w 2012 r. 
7. Raport „Oświata w Gminie Zaklików 2008 – 2012 – analiza”. 
8. Sprawozdanie z prac Komisji Stałych Rady Gminy oraz Komisji Rewizyjnej. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013 r.  
 

b) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Zaklików.  

c) wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2014 roku;  

d) przekazania środków finansowych dla Policji; 

e) bonifikat od opłat za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości w prawo własności nieruchomości;  

f) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zaklików w 2013 r.;  

g) przyjęcia rezygnacji z członkostwa  radnej Wioletty Przywary w Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Zaklików;  

h) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego;  

i) zmiany uchwały Nr XXVI/181/2005 Rady Gminy Zaklików z dnia 22 czerwca 2005 
r., w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych i publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zaklików;  

j) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zaklików.  

10. Zapytania i interpelacje. 
11. Zamknięcie obrad. 
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Wójt Gminy zaproponował, by rozszerzyć porządek obrad o podjęcie uchwały w sprawie 
zgłoszenia sołectwa do Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2011-2016. 

Wyjaśnił, że w programie może brać udział po jednym sołectwie z każdej Gminy z terenu 

województwa, środki funduszu sołeckiego mogą stanowić wkład własny Gminy. 

Zaproponował, by do udziału w programie zgłosić sołectwo Łysaków, które ma fundusz 

sołecki przeznaczony na drogi.  Porządek obrad został rozszerzony jednogłośnie. 

W głosowaniu porządek obrad wraz z poprawką Wójta przyjęty został jednogłośnie. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z okresu między sesjami. 
5. Informacja z działalności Świetlicy Środowiskowo Profilaktycznej. 
6. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w 2012 r. 
7. Raport „Oświata w Gminie Zaklików 2008 – 2012 – analiza”. 
8. Sprawozdanie z prac Komisji Stałych Rady Gminy oraz Komisji Rewizyjnej. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013 r.  
 

b) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Zaklików.  

c) wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2014 roku;  

d) przekazania środków finansowych dla Policji; 

e) bonifikat od opłat za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości w prawo własności nieruchomości;  

f) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zaklików w 2013 r.;  

g) przyjęcia rezygnacji z członkostwa  radnej Wioletty Przywary w Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Zaklików;  
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h) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego;  

i) zmiany uchwały Nr XXVI/181/2005 Rady Gminy Zaklików z dnia 22 czerwca 2005 r., 
w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych i publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zaklików;  

j) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zaklików; 

k) zgłoszenia sołectwa do Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2011-2016. 

10. Zapytania i interpelacje. 
11. Zamknięcie obrad. 
 

Ad. 2. 

Protokół z XXXIV Sesji Rady Gminy przyjęty został jednogłośnie. 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała radnych o piśmie Prezesa- Przedstawiciela 

Stowarzyszenia Ludziom w Potrzebie, Aleksandra Jarzynki, piśmie Fundacji Tillia o 

dofinansowanie konkursu wielkanocnego, piśmie sołtysa wsi Karkówka w sprawie pomocy 

dla Pani Moniki Gil ( Pani sołtys, M. Kulpa zabrała w tym momencie głos, informując, o jaką 

pomoc chodzi, radny R. Polański zobowiązał się przekazać swoją dietę radnego na rzecz Pani 

Moniki), postanowiono, że Ośrodek Pomocy Społecznej wraz z Komisją Ładu i Porządku 

Publicznego przedstawią propozycję, jaką pomoc może otrzymać Pani Monika Gil. Sołtys wsi 

Lipa, E. Łukasiewicz zobowiązała się do przekazania na ten cel części prowizji z zebranego 

podatku.  

Ad.4. 

Radny R. Polański, nawiązując do sprawozdania Wójta z maja 2012 r., poinformował, że 19 

marca Sad Najwyższy oddalił kasację prokuratora w jego sprawie, jako bezzasadną. 

Ad.5. 

Pani Justyna Paleń przedstawiła sprawozdanie z działalności świetlicy środowiskowo- 

profilaktycznej, następnie poprosiła zebranych o pytania. Przewodnicząca Rady Gminy 
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zapytała, skąd pozyskane zostały środki na funkcjonowanie świetlicy i ile dzieci korzysta z 

opieki. Pani J. Paleń poinformowała, że środki i pomoc rzeczowa pozyskane zostały z Caritas, 

stowarzyszenia Suwak, Urzędu Wojewódzkiego. Odświeżone zostały pomieszczenia 

wykorzystywane przez świetlicę. Do świetlicy uczęszcza ok. 25 dzieci, zajęcia odbywają się od 

godz. 13 do 17, przeważnie dzieci przychodzą wcześniej. Radny A. Grzyb zapytał jakie środki 

na funkcjonowanie świetlicy przekazuje OPS. Pani J. Paleń wyjaśniła, że świetlica działa tak, 

by jak najmniej obciążać budżet OPS i Gminy, większość środków pozyskiwana jest z 

zewnątrz. Radny K. Oszust zaapelował do Wójta, by zrobić rozeznanie w Lipie i 

Zdziechowicach i jeśli jest taka potrzeba, stworzyć świetlice także w tych miejscowościach. 

Wójt poinformował, że od września rozpoczną funkcjonowanie świetlice w Lipie i 

Zdziechowicach. Radna B. Hołody zapytała o stan zatrudnienia. Pani Paleń poinformowała, że 

w świetlicy zatrudnione są 2 osoby na ¾ etatu i jedna osoba na stażu. Zastępca 

Przewodniczącej Rady Gminy W. Przywara zapytała, ile dzieci uczęszczało do świetlicy w 

czasie ferii zimowych. Pani J. Paleń wyjaśniła, że w czasie ferii z usług świetlicy korzystało ok. 

50 dzieci. 

Ad. 6. 

Dyrektor GOK w Zaklikowie, Tomasz Turek uzupełniając sprawozdanie złożone radnym 

podkreślił że biblioteka dobrze współpracuje ze szkołami, zaapelował, by znaleźć środki na 

remont budynku GOK. Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy W. Przywara stwierdziła, że w 

sprawozdaniu przekazanym radnym znalazła się imponująca lista imprez zorganizowanych 

przez GOK, Zapytała, czy oprócz 2 imprez zorganizowanych z ZSO w Zaklikowie, inne szkoły 

także współpracują z domem kultury. Dyrektor potwierdził, że taka współpraca istnieje i 

układa się dobrze. Radna B. Hołody stwierdziła, że zbyt mało zajęć organizuje się w Lipie. 

Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy W. Przywara podsumowała sprawozdanie dyrektora 

GOK, podkreślając, że główną potrzebą jest w tej chwili remont budynku. Wójt przypomniał, 

że została wykonana dokumentacja na termomodernizację budynku. 

Ad. 7. 

Dyrektor GZEAS, Pani Olga Gilewicz przedstawiła zebranym prezentację „Oświata w Gminie 

Zaklików 2008 – 2012 – analiza”, zawierającą dane o funkcjonowaniu jednostek oświatowych 
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od 2007 roku. Następnie poprosiła o pytania. Radny K. Oszust stwierdził po wysłuchaniu 

informacji GZEAS, że warto było powoływać tę jednostkę i jej działalność zmierza w dobrym 

kierunku. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła dyrektorów szkół o komentarz do raportu. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Lipie, M. Trela stwierdziła, że takie analizy wykonują szkoły od lat. 

Podkreśliła, że wyniki w staninach nie są  miarodajne przy słabym roczniku dzieci. 

Stwierdziła, że nasze województwo i nasz okręg pod względem wyników są na trzecim 

miejscu w kraju i porównanie do średniej krajowej jest bardziej korzystne dla naszych szkół. 

Zaapelowała, by w dyskusji o stanie oświaty w Gminie skupić się na realiach nie zaś 

statystykach. Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy W. Przywara stwierdziła, że raport 

wskazuje, że szkoły pracują dobrze, nauczyciele angażują się w swoją pracę, zapytała, kto i 

kiedy opracuje strategię rozwoju oświaty. Radny K. Oszust odniósł się do tej wypowiedzi, 

stwierdził, że na terenie Gminy działają 3 Zespoły Szkół i dyrektorzy oraz nauczyciele powinni 

opracować taką strategię. Podkreślił, że nie można wszystkiego zrzucić na Radę Gminy. 

Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy, W. Przywara stwierdziła, że każda jednostka 

oświatowa funkcjonuje w ramach ustawy o systemie oświaty i Karty Nauczyciela, Komisja 

Oświaty spotykała się w ubiegłym roku 12 razy, w 4 spotkaniach uczestniczyli dyrektorzy 

szkół, na posiedzeniach obecni byli także przedstawiciele związków zawodowych, na Radzie 

Gminy ciąży ogromna odpowiedzialność. Radny K. Oszust powtórzył, że nie można składać 

całej odpowiedzialności za oświatę na Rade Gminy. Powiedział, by nie przytaczać, ile było 

spotkań Komisji Oświaty i kto brał w nich udział, a wskazać na to, co z tych spotkań wynikło, 

jakie poczyniono ustalenia. Zastępca Dyrektora ZS w Zdziechowicach, Pani Ewa Kołtyś 

zgodziła się z wypowiedzią Pani dyrektor ZS w Lipie, podkreśliła, że statystyki nie są w stanie 

pokazać rzeczywistego poziomu szkoły i pracy wkładanej przez nauczycieli w proces 

dydaktyczny i wychowanie. Radny A. Grzyb stwierdził, że do oceny szkół i pracy nauczycieli 

nie można stosować danych statystycznych, jest to praca specyficzna, na jej efekty ma wpływ 

wiele wskaźników. Zastępca dyrektora ZSO w Zaklikowie, Bożena Pawłowska- Płaza odnosząc 

się do raportu stwierdziła, że wyniki nie są złe, odnosząc je do wyników szkół na obszarach 

wiejskich widać znaczący postęp. Wójt podsumowując dyskusję o oświacie stwierdził, że nie 

chce, by nasze szkoły równały poziom do średniej kraju, że należy dążyć do jak najwyższego 

poziomu, podkreślił też potrzebę gruntownej reformy oświaty w Gminie, gdyż w tej chwili 

mamy trzecie w kraju wydatki na jednego ucznia. Radny M. Wróblewski stwierdził, że raport 
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dokonuje oceny poszczególnych placówek i ich uczniów, zapytał, czy prowadzona jest ocena 

nauczycieli. Dyrektor GZEAS wyjaśniła, że ocena pracowników należy do kompetencji 

dyrektorów szkół. Radny M. Wróblewski zwrócił uwagę, że w raporcie zabrakło danych na 

temat oszczędności poczynionych na przeniesieniu przedszkola w Lipie do budynku szkoły, 

poruszył też kwestię zajęć rytmiki  w szkole w Lipie. Radny R. Polański stwierdził, że dyskusja 

nad oświatą trwa już 1,5 godz., a do tej pory nie usłyszał danych na temat absolwentów 

naszych szkół, zaapelował, o dostosowanie profilu liceum do sytuacji na rynku pracy. 

Ad. 8 

Przewodnicząca Rady Gminy oddała głos przewodniczącym Komisji Stałych i 

przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że w roku 2012  Komisja odbyła 

11 posiedzeń poświeconych bieżącej działalności Rady Gminy, tj. opiniowaniu projektów 

uchwał przygotowanych przez Wójta, analizie projektu uchwały budżetowej oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu. 

Przewodniczący Komisji Ładu i Porządku Publicznego, Piotr Szwedo poinformował, że 

Komisja zebrała się w 2012 r. 7 razy, tematem posiedzeń było opiniowanie uchwał, 

sprawozdanie Policji i Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa, przegląd dróg i obiektów 

gminnych, sprawozdanie GKRPAiPN oraz sprawozdanie OPS. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa był nieobecny na sesji, jeden z członków Komisji, K. 

Ziemiński przedstawił sprawozdanie. Komisja odbyła 5 posiedzeń, w tym posiedzenia 

wspólne z Komisja Budżetu, opiniowała uchwały dotyczące podatków i opłat lokalnych oraz 

stawki za wodę i ścieki. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury poinformowała, że odbyło się 12 posiedzeń, w 

czterech brali udział dyrektorzy szkół, w 4 dyrektor GZEAS, oprócz tego w posiedzeniach 

uczestniczyli przedstawiciele związków zawodowych oraz dyrektor GOK.  Tematem 

posiedzeń była reforma placówek edukacyjnych, opiniowanie uchwał, zapoznanie z 

problemami Gminnego Ośrodka Kultury oraz klubów sportowych. 



7 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, A. Grzyb poinformował, że Komisja odbyła 6 posiedzeń, 

na których zajmowała się analizą sprawozdania z wykonania budżetu, opracowaniem 

wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium, skargami na działalność Wójta, nie 

przeprowadzono kontroli GZEAS z racji zmian, jakie nastąpiły w jednostce. Zaapelował, by 

Przewodnicząca Rady Gminy w porządku obrad następnej sesji umieściła punkt dotyczący 

uzupełnienia składu Komisji Rewizyjnej. Radni M. Wróblewski i R. Polański opuścili salę 

obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 5 min. przerwy. 

Ad.9 

Podjecie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013 r.- Komisja Budżetu i Finansów 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, uchwała podjęta została jednogłośnie; 

b) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaklików;.- Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, uchwała 

podjęta została jednogłośnie; 

c) wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2014 roku;- Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, uchwała podjęta została jednogłośnie; 

d) przekazania środków finansowych dla Policji;- Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, uchwała podjęta została jednogłośnie; 

e) bonifikat od opłat za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości w 
prawo własności nieruchomości; - uchwała podjęta została jednogłośnie; 

f) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Zaklików w 2013 r.; - uchwała podjęta została jednogłośnie; 

g) przyjęcia rezygnacji z członkostwa  radnej Wioletty Przywary w Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Zaklików; - uchwała podjęta została jednogłośnie; 
 
h) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego; - uchwała podjęta została jednogłośnie; 
 
i) zmiany uchwały Nr XXVI/181/2005 Rady Gminy Zaklików z dnia 22 czerwca 2005 r., w 
sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych i 
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publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zaklików; - uchwała podjęta została 
jednogłośnie; 
 
j) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zaklików;- uchwała podjęta została jednogłośnie; 
 
k) zgłoszenia sołectwa do Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2011-2016;- 
uchwała została podjęta jednogłośnie; 
 
Ad.10 
 
Żaden z radnych i sołtysów nie zabrał głosu. 
 
Ad. 11 
Przewodnicząca Rady Gminy E. Czajka -  wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła 
obrady XXXV Sesji Rady Gminy Zaklików. 

 

 

Protokolant      Przewodnicząca Rady Gminy 

T. Paleń      Ewa Czajka 

  

 


